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Geachte voorzitter,

Op 1 oktober jl. heeft de commissie Financiën van u een brief ontvangen met het verzoek om (conform 
artikel 16a, tweede lid, Reglement van Orde Tweede Kamer) aan uw commissie een advies uit te 
brengen over een conceptverzoek van de Kamer aan de Algemene Rekenkamer om een nadere analyse 
over haar bevindingen ten aanzien van informatiebeveiliging bij het ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport (VWS).

Advies

De commissie Financiën brengt een positief advies uit over het verzoek en bericht de vaste commissie 
voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport hierbij dat het verzoek, inclusief het advies van de commissie 
Financiën, door uw commissie ter besluitvorming aan de plenaire vergadering kan worden voorgelegd.

Toelichting

De staf Financiën heeft het verzoek getoetst aan de criteria voor verzoeken van de Kamer aan de 
Algemene Rekenkamer. Ook heeft op ambtelijk niveau afstemming plaatsgevonden met de Algemene 
Rekenkamer. Op basis daarvan brengt de commissie Financiën haar positief advies uit.

Het voorstel is getoetst aan de hieronder genoemde criteria.

1. Heeft de Algemene Rekenkamer voldoende bevoegdheden?

Ja, de Algemene Rekenkamer beschikt over voldoende bevoegdheden om dit onderzoek uit te voeren. 
Het betreft een nadere analyse van eerdere bevindingen uit het verantwoordingsonderzoek 2019. 

2. Beschikt de Algemene Rekenkamer over de vereiste kennis en expertise?

Ja. De Algemene Rekenkamer heeft in het verantwoordingsonderzoek 2019 de informatiebeveiliging en 
verouderde ICT-systemen bij VWS (wederom) als onvolkomenheid geduid. De minister heeft in zijn 
reactie daarop aangeven dat hij de aanbevelingen van de Algemene Rekenkamer ter harte neemt en 
dat er in januari 2020 een nieuw draaiboek voor incidenten en datalekken is vastgesteld. Niettemin 
hebben zich in 2020 incidenten voorgedaan met betrekking tot informatiebeveiliging, zoals datalekken 
bij het donorregister en bij de infectieradar. Om die reden wordt voorgesteld om de Algemene 
Rekenkamer een nadere analyse te vragen van hun eerdere bevindingen ten aanzien van de ICT-
organisatie, de ICT-systemen, de governance en de processen en procedures met betrekking tot 
incidenten en datalekken.
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3. Heeft uitvoering door de Algemene Rekenkamer meerwaarde?

Hierbij gaat het om de vraag welke meerwaarde een onderzoek door de Algemene Rekenkamer 
oplevert ten opzichte van een onderzoek door de Kamer zelf of door een ander onderzoeksbureau.

Het verzoek aan de Algemene Rekenkamer heeft meerwaarde, omdat zij al veel kennis en expertise op 
dit terrein heeft en het een nadere analyse van reeds bestaande onderzoekgegevens betreft. 

De wens van de vaste commissie VWS is om de resultaten van het onderzoek ter beschikking te 
hebben op Verantwoordingsdag 2021, waardoor het tijdpad relatief kort is. Dit is voor de Algemene 
Rekenkamer haalbaar, gezien de al aanwezige kennis, expertise en onderzoeksgegevens. 
(Onderzoeks)bureaus zouden meer tijd nodig hebben om de kennis en expertise op te doen en kunnen 
mogelijkerwijs niet zonder procedurele problemen gebruik maken van de onderzoeksgegevens van de 
Algemene Rekenkamer. 

4. Is de probleemstelling en vraagstelling helder?

Het probleem en de vraagstelling is helder. De commissie VWS wenst inzicht in de situatie waarbij er 
op het ministerie van VWS incidenten met betrekking tot informatiebeveiliging hebben kunnen 
plaatsvinden ondanks een recent ingevoerd draaiboek voor incidenten en datalekken. 

De vraagstelling is duidelijk en goed afgebakend en luidt als volgt: Hoe is de ICT-organisatie van VWS 
met betrekking tot informatiebeveiliging vormgegeven, qua systemen, processen en procedures en hoe 
functioneert deze in de praktijk? Deze vraag is uitgesplitst in vijf duidelijke sub-vragen. 

5. Is helder op welk termijn het onderzoek moet plaatsvinden?

In het voorstel van de vaste commissie VWS staat dat het onderzoek moet worden afgerond voor 
Verantwoordingsdag 2021, zodat het kan worden meegenomen bij de verantwoording over de 
begroting VWS 2020. Op basis van de toetsing acht de commissie Financiën dit haalbaar.

Hoogachtend, 

De voorzitter van de vaste commissie voor Financiën,

Judith Tielen

De griffier van de vaste commissie voor Financiën, 

A.H.M. Weeber


